
P r e c h o d  c e z  H o r u  b l a h o s l a v e n s t i e v  

Jednoducho, synovia 
"Pozrite, akú veľkú lásku nám daroval Otec: voláme sa Božími deťmi a nimi aj sme. Preto nás 

svet nepozná, že nepoznal jeho. Milovaní, teraz sme Božími deťmi, a ešte sa neukázalo, čím 

budeme. Vieme však, že keď sa on zjaví, budeme mu podobní, lebo ho budeme vidieť takého, aký 

je." (1Jn 3, 1-2) 

Som Božím synom. A už čoskoro sa mám stať bohom ako Boh a vidieť Ho z tváre do tváre 

takého, aký je. Žiaden človek nemôže a nedokáže vidieť Boha, lebo "v ňom žijeme, hýbeme sa a 

sme" (Sk 17, 28). Ale boh áno. Boh môže hľadieť na Boha. Presne toto sa má so mnou už zakrátko 

stať.  

Viera znamená pripustiť si to. Pripustiť a uvedomiť si to: Ja, ja, ktorý tu sedím a klaniam sa Bohu, 

sám sa mám stať bohom ako Boh, z milosti a lásky Boha, ktorý si ma k tomuto vyvolil a pre 

toto stvoril. Ja a Ježiš, prítomný v Eucharistiu, sme príbuzní. Sme súrodenci. Aj teraz sme tu 

spolu dvaja druhovia, dvaja blízki priatelia, dvaja bratia, jedna rodina. Všetko, celý môj život na 

zemi k tomuto smeruje, je prípravou na plné osvojenie, prijatie tohto Daru, ktorý mi Boh už 

daroval.  

"A tých, čo uveria, budú sprevádzať tieto znamenia: v mojom mene budú vyháňať zlých duchov, 

budú hovoriť novými jazykmi, hady budú brať do rúk a ak niečo smrtonosné vypijú, neuškodí im; 

na chorých budú vkladať ruky a tí ozdravejú." (Mk 16, 17-18) 

Sprevádzať znamenia - znamenia prijatého Božieho synovstva. Pretože toto sú veci, ktoré sú 

ľuďom zázračné, ale u synov a dcér Boha samozrejmé a prirodzené, asi rovnako, ako by v národe 

negramotných ľudí bolo čítanie a písanie vnímané ako nejaká mágia, "mocná medicína", však 

pre gramotného človeka normálna bežná vec.  

"[Kristus] je odblesk jeho slávy a obraz jeho podstaty a udržuje všetko svojím mocným slovom. 

Preto keď vykonal očistenie od hriechov, zasadol po pravici velebnosti na výsostiach; a stal sa o 

toľko vyšším od anjelov, o koľko vznešenejšie meno zdedil než oni." (Hebr 1, 3-4) 

Toto je životný cyklus detí Boha: na zemi v ľudskom tele, v jeho slabosti a krehkosť ako bol 

Ježiš, avšak aj plní Ducha, Jeho Sily a Moci ako bol Ježiš. V nej konajú dielo a prácu detí Boha 

a sprevádzajú ich veci, ktoré sú deťom Boha prirodzené. Svetu sú zázračné, im prirodzené, ako 

boli Petrovi, keď vravel onomu chorému: "čo mám, to ti dám: V mene Ježiša Krista Nazaretského 

vstaň a choď" (Sk 3, 6). Preto sú to znamená. Nielen Krista ako Boha a Mesiáša, ale aj nás ako 

Jeho bratov, synov a dcér jedného Otca.  

No a potom, vo Večnosti, premenení a oslávení ako Kristus, spolu s Kristom.  



"Ale ak sme deti, sme aj dedičia: Boží dedičia a Kristovi spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, 

aby sme s ním boli aj oslávení. A myslím, že utrpenia tohoto času nie sú hodny porovnávania s 

budúcou slávou, ktorá sa na nás má zjaviť." (Rim 8, 17-18) 

Kresťan je človek, ktorý tomuto uveril. Čiže toto prijal. Pripustil si to. Uvedomil si to. Začal tým 

skutočne byť. Skutočne byť. "Toto som. Toto som ja. Toto je môj život, moja totožnosť. Toto je 

moja budúcnosť, ku ktorej smerujem, na ktorej pracujem. Učím sa byť synom a bohom na zemi, 

aby som mohol byť dedičom a bohom vo Večnosti."  

Znamená to prekonať strach, strach z ohromnosti a neuveriteľnosti tohto obrovského 

Daru, prekonať pochybnosť, s odvahou sa postaviť Realite, akceptovať Pravdu, skloniť sa pred 

faktami a prijať neuveriteľnú Lásku Boha: Boh ma urobil bohom - a ja to prijímam! Verím Mu a 

prijímam to!  

To je všetko. Ak to naozaj urobíme, tu a teraz, potom sa náš život od základu premení, tu a teraz 

a my sa staneme svätí, tu a teraz, v tejto chvíli. Žiadne dodržiavanie prikázaní, žiaden Zákon 

v nás toto urobiť nemôže - veď ak nám Božie veci musia byť prikázané, len potvrdzujeme, že 

sme sluhovia a otroci hriechu "a otrok neostáva v dome navždy; navždy ostáva syn. Až keď vás 

Syn vyslobodí, budete naozaj slobodní" (Jn 8, 35n). Toto oslobodenie prijímame len a jedine touto 

vierou, vierou v darované Božie synovstvo, ktoré už máme, v naše vlastné zbožštenie, ktorého 

zavŕšenie na nás čaká, už čoskoro.  

"Lebo zo skutkov podľa zákona nebude pred ním ospravedlnený nijaký človek. Veď len zo zákona 

je poznanie hriechu. Ale teraz sa zjavila Božia spravodlivosť bez zákona a dosvedčujú ju Zákon 

i Proroci: Božia spravodlivosť skrze vieru v Ježiša Krista pre všetkých, čo veria." (Rim 3, 20-22) 

"Prídem čoskoro. Drž sa toho, čo máš, aby ti nik nevzal veniec. Blahoslavení sú tí, čo si vypierajú 

rúcha: budú mať moc nad stromom života a budú môcť vstúpiť bránami mesta." (Zjv 3, 11; 22, 

14) 

Len si sadnite! Len si to sami pred sebou povedzte: Ja. Ja som synom Boha. Mám sa stať bohom. 

Ja sa mám stať bohom! Ja. Iní sa učia za inžinierov. Lekárov či programátorov. Ja sa učím za 

boha... Všetko v mojom živote, peniazmi a majetkom počnúc a schopnosťami a samotným mojim 

telom končiac, sú len pomôcky a nástroje tohto učenia sa, spotrebný materiál, určený na to, aby 

bol pri tomto učení sa použitý a spotrebovaný, pretože žiaden iný účel nemá, než 

tomuto poslúžiť!  Tak či tak zakrátko zo zeme odídem, tak načo a kvôli čomu to šetriť? Preto Ježiš 

vraví, že keby si niekto hlúpo "chcel [tento] život zachrániť, stratí ho, ale kto stratí svoj život pre 

mňa a pre evanjelium, zachráni si ho" (Mk 8, 35).  

Veríte tomu? Ste toto vy? Je toto vaša viera, zmysel a napĺňa vášho života? Uverili ste, rozhodli 

ste sa, prijali ste to už?  

Toto vedomie, tento účel, tento zmysel a cieľ potom preniká, úplne samozrejme, každú sekundu 

nášho života, určuje každý jeden, aj ten najmenší skutok, definuje a určuje naše postoje a názory, 

naše vzťahy k iným ľuďom, prístup k nim a pohľad na nich - jednoducho preto, že tým sme. Toto 



sme. Je pre nás prirodzené a normálne byť tým, čím sme. Čo môže byť samozrejmejšie, než 

prosto byť tým, čím naozaj sme? Žiť to, čomu naozaj veríme?  

Taviaca pec Božieho milosrdenstva 
"O nič nebuďte ustarostení. Ale vo všetkom modlitbou, prosbou a so vzdávaním vďaky 

prednášajte svoje žiadosti Bohu. A Boží pokoj, ktorý prevyšuje každú chápavosť, uchráni vaše 

srdcia a vaše mysle v Kristovi Ježišovi." (Flp 4, 6-7) 

Keď sa pozrieme do minulosti, vidíme hrozné veci, ktoré sme urobilo, vedome či nevedome, 

chyby, ublíženia, škody, hriechy, zlo. Kto ich napraví? Kto môže?  

A nie je tomu koniec. Stále žijeme v pavučine vzťahov, poznačených zranením, závisťou, 

krivdou, hnevom, sebectvom, urážkami a každým zlom. Kto toto môže napraviť a uzdraviť?  

Ježiš. Ježiš Kristus. Boh.  

On je Plameň, v ktorom sa všetky tieto kúsky, polámané a pokazené, roztavia a zlejú nanovo do 

nového krásneho a dokonalého diela.  

"Veď náš Boh je stravujúci oheň." (Hebr 12, 29) 

Oheň, ktorý strávi všetko zlo a všetko nanovo pretaví, premení a zavŕši.  

"Zotrie im z očí každú slzu a už nebude smrti ani žiaľu; ani náreku, ani bolesti viac nebude, lebo 

prvé sa pominulo." A ten, čo sedel na tróne, povedal: "Hľa, všetko robím nové." A hovoril: "Píš: 

Tieto slová sú verné a pravdivé."" (Zjv 21, 4-5) 

Keď sme s Kristom, keď sme v Kristovi, keď Mu konečne uveríme a vierou sa nám otvoria brány 

Jeho spaľujúceho Milosrdenstva... Jeho lásky závratnejšej ako hlbiny Vesmíru... Jeho nežnosti a 

blízkosti a porozumenia... Na čom už len záleží? V tej chvíli je všetko zlo zabudnuté, pochované, 

nezáleží na tom, čo bolo, nezáleží na bolesti, na strate, na krivde, na krvi, na hanbe, na vine, na 

trapasoch, na ponížení či posmechu, na hneve ani nenávisti, na ničom. To bolo. Už nie je. Obeť 

objíma svojho kata a kat svoju obeť, tyran otroka a otrok svojho tyrana, pretože nič z toho už viac 

nie je, na ničom z toho už viac nezáleží. Sme v Kristovi. Dosiahli sme naplnenie a zavŕšenie. Kto 

by nariekal nad cestou, keď dosiahol cieľ presahujúci všetky jeho túžby a nádeje?  

"Potom už niet Gréka ani Žida, obriezky ani neobriezky, barbara, Skýta, otroka, slobodného, ale 

všetko a vo všetkom je Kristus." (Kol 3, 11) 

Tu zažívame, na vlastnej koži, čo to znamená, byť novým človekom.  

V Ňom a jedine v Ňom zakúšame, po prvý raz, že náš život je úplne a dokonalo uzdravený. 

Túžime, aby takto mohli byť uzdravené aj naše vzťahy - nielen od nás k druhým, to už sú, preto 



odpúšťame a miesto hnevu a krivdy volíme milosrdenstvo a prijatie - ale aj od nich k nám, aby 

aj oni zakúsili to isté uzdravenie, vyhojenie, zavŕšenie, aké sme zažili my.  

A tak spoznávame, že máme v živote už len jeden zmysel, jediné poslanie, jedinú náplň života: 

priviesť všetkých ku Kristovi, k tomu istému Prameňu Života a Uzdravenia, aby aj oni boli 

uzdravení a naplnení ako my a aby tak všetko bolo v Ňom zahojené, zavŕšené, vykúpené, spasené.  

Na inom nezáleží. Na ničom inom nezáleží. V Kristovi sme našli všetko. On je všetko. On je 

Odpoveď na všetko. Zažili sme to. Hľadať iné znamená mrhať časom a silami na to, čo aj tak 

nakoniec zlyhá...  

"Veď dvoch ziel sa dopustil môj ľud: mňa opustili, prameň živých vôd, aby si vykopali popraskané 

cisterny, ktoré vodu udržať nemôžu." (Jer 2, 13) 

Sme jeden 
Všetci sme jeden. Všetci sme naozaj, opravdivo jeden. Všetko je jedno v Kristovi.  

Toto je to ohromujúce zistenie, objav, otras, osvietenie, ktoré mení všetko. Toto je porozumenie, 

poznanie, pochopenie, ktorému v kresťanstve vravíme viera. Všetci a všetko sme jeden v 

Kristovi.  

To len my, ľudia, sme oslepli a odpadli. Musíme sa vrátiť späť. Preto potrebujeme pokánie, návrat 

späť. A vraciame sa, v okamihu, keď sa nám vierou uzdravuje zrak a my znova vidíme.  

"Radím ti: odo mňa si kúp [...] masť, ktorou si potrieš oči, aby si videl." (Zjv 3, 18) 

"... v plnosti času zjednotiť v Kristovi ako v hlave všetko, čo je na nebi aj čo je na zemi." (Ef 1, 10) 

Sme jeden. Preto si po vzore Eucharistie aj navzájom vo svojom konaní, správaní a 

vzťahoch akoby dávame vlastné telo a vlastnú krv, pretože sme pochopilo, že sme jeden, jeden 

Kristus, jedno telo a jedna krv, že byť jedno telo a nechať v sebe prúdiť jednu krv je to, čo je 

normálne, prirodzené, samozrejmé, Božie. A tak sa náš život stáva konečne eucharistickým.  

"Potom už niet Gréka ani Žida, obriezky ani neobriezky, barbara, Skýta, otroka, slobodného, ale 

všetko a vo všetkom je Kristus." (Kol 3, 11).  

Kresťanstvo nie je o tom, že sa snažíme byť k sebe dobrí. Je o tom, že sme k sebe dobrí, lebo sme 

pochopili, precítili, prežili a stále žijeme to, že sme jeden, jedno telo, jeden Kristus, skutočne 

jeden a skutočne Kristus, naozaj sme! Kam pozrieme, vidíme Krista. Čoho sa dotkneme, 

dotýkame sa Krista, Boha, "ktorý je nad všetkými, preniká všetkých a je vo všetkých" (Ef 4, 6).  

"Kráľ im odpovie: “Veru, hovorím vám: Čokoľvek ste urobili jednému z týchto mojich 

najmenších bratov, mne ste urobili.”" (Mt 25, 40) 



"Veď stvorenie túžobne očakáva, že sa zjavia Boží synovia. … že aj samo stvorenie bude 

vyslobodené z otroctva skazy, aby malo účasť na slobode a sláve Božích detí." (Rim 8, 19.21) 

Všetko ostatné je potom už len dôsledok tohto prebudenia. Spoznania, že Kristovi sme sa stali 

jedným Telom. Skutočne. Preto v nás prúdi jedna Krv zdieľania všetkého, jeden spoločný Život.  

"Všetci, čo uverili, boli pospolu a všetko mali spoločné." (Sk 2, 44) 

"V ten deň spoznáte, že ja som v svojom Otcovi, vy vo mne a ja vo vás." (Jn 14, 20) 

Zvoliť si rodinu… 
""Kto je moja matka a moji bratia?"  Rozhliadol sa po tých, čo sedeli okolo neho, a povedal: 

"Hľa, moja matka a moji bratia.  Lebo kto plní Božiu vôľu, je môj brat i moja sestra, i matka."" 

(Mk 3,33-35) 

To nie je zhodenie Ježišovej Matky – len povzdychnutie si nad tým, že poslucháči ešte stále 

nechápu, čo vlastne Ježiš prišiel urobiť a práve robí.  

Ježiš totiž okolo seba zhromažďuje nový ľud, novú rodinu. A do nej sa nedá narodiť. To platilo 

nakoniec už o starom Izraeli. Slovákom, Nemcom, Američanom sa môžeme narodiť. Ale nie 

Židom! Tým sa človek stáva obriezkou a prijatím Zmluvy! Neobrezaný Žid je gój – a obrezaný 

prozelyta je Žid. Národ samotný je definovaný nie na etnickom, ale na náboženskom princípe. 

Podobne je to s Božou Rodinou. Nedá sa do nej narodiť.  

Aj Mária, Ježišova Matka, sa stala súčasťou tejto rodiny nie preto, že porodila Krista, ale preto, 

že "zachovávala všetky slová vo svojom srdci" (Lk 2,51) a nasledovala Krista, ako to o nej aj 

Ježišových bratoch vidíme na Turice, kde sú už všetci (aj Jeho bratia) súčasťou tejto Rodiny: 

"Vystúpili do hornej siene, kde sa zdržiavali Peter a Ján, Jakub a Ondrej, Filip a Tomáš, 

Bartolomej a Matúš, Jakub Alfejov, Šimon Horlivec a Júda Jakubov.  Títo všetci jednomyseľne 

zotrvávali na modlitbách spolu so ženami, s Ježišovou matkou Máriou a s jeho bratmi" (Sk 1,13-

14).  

Ježiš jednoducho zakladá nový národ, novú rodinu, založenú nie na tele, ale na zmluve, Novej 

Zmluve v Jeho Krvi. "Povedali mu: "Vonku ťa hľadá tvoja matka, tvoji bratia a tvoje sestry."  On 

im odvetil: "Kto je moja matka a moji bratia?""  (Mk 3,32-33) Myslia si, že preruší vyučovanie 

učeníkov a pôjde za svojou rodinou, je to predsa Jeho rodina, čo už len môže byť viac? Rodina, 

klan, je prvá a životne dôležitá opora života, je na prvom mieste v živote každého jej člena! A On 

im odpovedá: Stále nechápete? Toto je teraz moja rodina – a tá podľa tela sa k nej alebo pridá 

a potom bude mojou rodinou v rámci Rodiny, ktorú vytváram, alebo ostane vonku a ostane tak 

pre mňa cudzia a ja pre ňu!  



Len v tomto svetle môžeme pochopiť iné Ježišove slová: "Kto miluje otca alebo matku viac ako 

mňa nie je ma hoden. A kto miluje syna alebo dcéru viac ako mňa, nie je ma hoden" (Mt 10,37) 

– alebo inak: Kto sa nepripojí k tejto mojej Rodine, ktorú zhromažďujem (a uprednostní pred ňou 

ako svoju rodinu tú podľa tela), ostane jednoducho mimo, cudzí, ponechaný a opustený mimo 

mojej Rodiny.  

Je to jednoducho prostá vec príslušnosti. Človek môže mať len jednu rodinu, patriť len do jednej. 

Len jedna z týchto dvoch rodín môže byť tá pravá, tá, ktorá je na prvom mieste. Len jedna. Musí 

si vybrať, ktorá z nich dvoch to bude!  

To je aj kľúč k omši a Eucharistii.  

Liturgia omše je ako pomyselný lievik, kde na „širokom konci“ vstupujeme ako mnohí jednotlivci 

túžiaci stať sa jednou Božou Rodinou, jedným Telom v Kristovi – v strede z nás obeta Eucharistia 

zmieruje s Bohom a On nás prijíma za svoje Deti – vo svätom prijímaní sa bytostne zjednocujeme 

s Kristom – aby sme nakoniec na „úzkom konci“ vyšli von už naozaj ako jedna Rodina, pokrvní 

v Krvi Ježiša Krista, tí najbližší, patriaci jeden k druhému, skutočné Jedno Telo, o ktorom píše 

Písmo: "Keďže je jeden chlieb, my mnohí sme jedno telo, lebo všetci máme podiel na jednom 

chlebe" (1 Kor 10,17) a preto "už niet Žida ani Gréka, niet otroka ani slobodného, niet muža a 

ženy, lebo vy všetci ste jeden v Kristovi Ježišovi" (Gal 3,28). 

Toto je postoj, s ktorým na omšu ideme – a bez ktorého nie sme disponovaní prijať Eucharistiu 

vo svätom prijímaní ani byť skutočne účastní na dianí liturgie, pretože ona presne o tomto 

je.  Kým toto neprijímame a nedychtíme po tom a nerozhodli sme sa pre toto v akte viery 

a obrátenia, presťahovania sa z prirodzenej do novej, Božej Rodiny Cirkvi, nie sme schopní byť 

na omši viac, než len nezúčastnenými divákmi. Omša je tu na to, aby mocou Eucharistie z ľudí, 

ktorí túžia a rozhodli sa, že chcú byť jedna rodina, pokrvní si navzájom, skutočné jedno telo, túto 

Rodinu, pokrvných v Krvi Krista a v Jeho Tele, aj skutočne tvorí.  

Obrátenie sa deje v spoločenstve 
... pretože je to akt adopcie. Adopcie do rodiny Boha. Ňou je Cirkev, čiže spoločenstvo. Nie 

organizácia, často ju takto vidíme. Cirkev nie je organizácia, hoci pre uľahčenie svojho 

fungovania má aj tento rozmer. Cirkev je rodina, do ktorej sme adoptovaní.  

Predstavte si ranú Cirkev, katechumena, ako je v spoločenstve bratov pokrstený, prijatý, prvý raz 

smie s nimi sláviť Eucharistiu, začína už naplno s nimi žiť a konať... Tento človek hmatateľne 

videl a cítil, že sa stal súčasťou niečoho nového a on sám sa stal niekým novým. Podobne to dnes 

zažívajú tí, ktorí vstupujú do kláštorov.  

Ale ak je človek sám... O koľko ťažšie je uvedomiť si, prijať, že sa stal niekým iným, že sa 

zmenila jeho identita a on je synom Boha v rodine, ktorú ale nevidí, nezažíva, možno známych, 



s ktorými sa stretá v kostole, možno dokonca priateľov na stretku, ale stále nie rodinu? Keď nemá 

na kom vidieť, od koho odkukať, ku komu sa prosto pridať? Je ťažké žiť ako syn, dcéra v rodine, 

ktorej reálne naokolo nikde niet... Niet sa čomu diviť, že Božie synovstvo je pre mnohých ľudí 

naozaj iba čosi formálne, teoretické - a v praxi sa stále cítia a považujú, bár aj len podvedome, za 

synov a dcéry sveta, lebo ten vidia, v tom skutočne žijú, ešte sa z neho neodsťahovali, lebo v 

praxi nemajú kam...  

Ocitli sme sa v začarovanom kruhu? Nie sme rodina, lebo nie sme obrátení? A nie sme obrátení, 

lebo bez rodiny, mimo nej to zväčša nedokážeme? Ako z tohto kruhu von?  

Možno prvým krokom v takejto núdzovej situácii je vytvoriť niečo ako sirotinec... Naozaj. 

Skupinu ľudí, ktorí si uvedomujú tento problém, túžia žiť obrátene, túžia žiť synovstvo - a tak sa 

spoja dohromady, hoci len oní "dvaja alebo traja zhromaždení v mojom mene" (Mt 18, 20), ako 

vraví Ježiš,  aby si boli vzájomne oporou a spoločne si pomohli tento krok urobiť a navzájom sa 

takouto rodinou stať a tak si uvedomiť, do hĺbky prežiť svoju novú identitu.  

"Ak bude v každej dedine a meste našej krajiny práve taká živá bunka, a Pán tým myslí dvoch 

alebo troch ľudí, bude z nej život prúdiť ďalej. Týmto ľuďom potom Pán prisľúbil svoju 

prítomnosť a bude skrze nich pôsobiť všetky možné znamenia. My sme zvyknutí uvažovať vždy v 

enormných počtoch. Uvažujeme v astronomických číslach. Keď sa niekde títo dvaja alebo traja 

namáhajú, nepovažujeme to za nič. Ak sa … nájdu dvaja ľudia úplne vydaní Kristovi, je tu 

začiatok nového života! Toto platí s istotou, len si to najskôr potrebujeme uvedomiť. Preto je 

úplne dôležité, aby títo dvaja boli skutočne úplne vydaní Kristovi. Je to základný predpoklad." 

(Hans Buob) 

Láska v Cirkvi 
Niekedy si lásku spájame s tým, že pre druhého niečo urobíme, často ľudia aj vo svätej spovedi 

hovoria: "Veď komu môžem, pomôžem..." Láska ale nie je len o pomoci. Cirkev je spoločenstvo 

lásky a táto naša vzájomná láska v Cirkvi má niekoľko podstatných znakov a vlastností.  

BLÍZKOSŤ - ktorú voči sebe cítime.  

Ako kresťania tým, že si uvedomujeme, že sme sa stali skutočnou rodinou, skutočnými 

súrodencami, nielen 'akože', ale skutočne, pretože sme boli tiež nielen akože, ale skutočne 

adoptovaní Bohom a Boh sa stal skutočne, nielen akože, našim Otcom.  

Ako nebešťania sme si blízki tým, že, povedané po ľudský, sme jeden druhému noví susedia. V 

Nebi budeme žiť spolu, navždy, jeden s druhým a to v susedstve neporovnateľne užšom, než ako 

keď na zemi máme na novovybudovanom predmestí domy vedľa seba! Čo teda urobíme? Prídeme 

jeden k druhému a zoznámime sa: Pozdrav Pán Boh! Vy ste naši noví susedia v Nebi, že? My 



sme... A skúsime sa s nimi skutočne spriateliť. Nakoniec, budeme s nimi predsa spolu tráviť celú 

večnosť, už navždy!  

Nakoniec ako ľudia vidíme a cítime, že sú to jediní ľudia na celej šírej zemi, ktorí nás chápu a 

ktorí nám úplne rozumejú. Majú totiž ten istý cieľ a tú istú nádej ako my, idú tou istou cestou, 

potýkajú sa s tými istými prekážkami a slabosťami, prežívajú tú istú skúsenosť ako my a 

postupujú rovnakú námahu rovnakej práce a rovnakého zápasu i jeho nebezpečenstvá ako my a 

čelia pritom tomu istému smrteľnému nepriateľovi ako my... Sú nám jednoducho nesmierne 

blízki, jediní skutočne blízki ľudia na svete.  

PRIJATIE - pretože jeden druhého nesúdime, jeden s druhým nesúperíme ani nezápasíme, jeden 

s druhým sa neporovnávame ani sa jeden nad druhého nevyvyšujeme. Jednak preto, že nám 

samým to už nie je zapotreby, jednak kvôli súcitu, s ktorým ako hriešnici pristupujeme k iným 

hriešnikom, ako ľudia trpiaci slabosťami máme porozumenie pre slabosti druhých. Preto s láskou 

a súcitom prijímame jeden druhého. Miesto súdenia počúvame, miesto kritizovania posilňujeme 

a dodávame si silu a odvahu a dôveru a nádej. V smútku a bolesti sa utešujeme nádejou 

Kristovou.  

BEZ STRACHU - pretože títo ľudia sú jediní, pred ktorými sa nebojíme, nemáme pred nimi 

ostych, pretože vieme, že nám neublížia. Nie, že by sme sa báli ublíženia! To nie. Vlastne nám 

na tom nezáleží. Ako ľudia sveta sme boli citliví na výsmech, poníženie, urážky a tak, veď to 

poznáte. Snažili sme sa preto vyzerať lepší než sme, hrali sme divadlo a tak. Teraz už nie. Už je 

to za nami. Ale to neznamená, že sa necítime super a skvelo medzi ľuďmi, u ktorých je ak nie 

istota, tak aspoň vysoká pravdepodobnosť, že nám neublížia, pretože nám rozumejú, súcitia s 

nami, nebojujú s nami a sme si vzájomne blízki. Preto sa v Cirkvi medzi nimi cítime uvoľnene, 

slobodne, v bezpečí a v istote. Tu je naše bezpečné miesto, miesto prijatia, naše útočisko.  

ZDIEĽANIE - je ovocím tohto všetkého a ono je srdcom jednoty, o ktorej hovorí Ježiš a Písmo, 

srdcom komunity a Cirkvi. Pretože byť Cirkev znamená byť jedno Telo - a ako inak byť jedným 

Telom, než tak že "všetci, čo uverili, boli pospolu a všetko mali spoločné" (Sk 2, 44)? A teraz 

nemyslím ani tak na majetok, ale skôr na to, že máme spoločný sám život - že sme na tom jedinom 

mieste v celom Vesmíre, kde nemusíme jeden pred druhým nič skrývať, jeden pred druhým nič 

hrať - aj keď nie kvôli sebe, ale kvôli tomu druhému, aby sme sa ho náhodou niečím nedotkli, 

neurazili, nepohoršili,... - kde môžeme byť úplne úprimní, spontánni, otvorení, takí, akí sme, bez 

strachu, bez obáv, v radosti, vo vzájomnom prijatí jeden druhého! Dokonalá úprimnosť. Úplná 

otvorenosť, pravdivosť, autentickosť. Vo vzájomnom pochopení, prijatí, láskavej radosti,... 

Nádhera!  

AŽ POTOM nastupuje ono 'niečo robiť'. Áno, ak takto žijeme, ak toto k sebe vzájomne cítime, 

potom sa to samozrejme prejaví aj tým, že neochvejne stojíme pri sebe, vskutku "jeden za 

všetkých a všetci za jedného", pomáhame si vzájomne ako len vieme slovom, radou, útechou, ale 

rovnako aj peniazmi, službou, svojím časom, námahou, obetou, čímkoľvek. Áno, bez toho by to 

predchádzajúce bolo iba pokryteckým divadlom. Ale rovnako táto služba a pomoc by bez toho 

predchádzajúceho bola iba aktom nejakej charity, dobročinnosti, možno dokonca snobskej, 



nafúkanej a povýšenej, a možno aj nie a naozaj peknej a dobrej - ale ešte by to nebola láska 

Cirkvi, ešte by sme stále neboli jeden druhému a spoločne Cirkvou.  

Ale byť Cirkvou dokážu len tí, ktorí naozaj uverili, naozaj sa obrátili, naozaj sa vydali na cestu s 

Ježišom do svojej novej domoviny v Nebi.  

Ak ste ešte Cirkev náhodou nikdy nezažili, zatvorte oči a skúste si to predstaviť! Pretože toto je 

Nebo! Miesto, kde Boh prebýva! A vchádza sa doň tak a jedine tak, že sa týmto 'miestom', 

cirkvou, staneme. Nijak inak! "Mimo Cirkvi nieto spásy!"  

"Lebo kde sú dvaja alebo traja zhromaždení v mojom mene, tam som ja medzi nimi." (Mt 18, 20) 

A potom oči otvorte a choďte a nájdite toho prvého druhého, s ktorým môžete medzi sebou toto 

tajomstvo Cirkvi sprítomniť - miesto, kde normálni ľudia žijú normálny, čiže božský život v 

normálnych, čiže božských vzťahoch normálneho, čiže trojičného spoločenstva... Presne toto 

Cirkev je: dokonale normálne spoločenstvo normálnych ľudí žijúcich v normálnych vzťahoch 

normálny život a tvoriaci tak normálny svet Božieho Kráľovstva.  

Normálnosť, v celej svojej závratnosti, je podstatou Cirkvi i kresťanstva. Kresťanstvo je tá 

najnormálnejšia vec na svete. Preto je tak zázračné.  

Živá farnosť 
Kristus v Eucharistii, to je nový, iný, odlišný svet. Svet Boha. Svet Božieho Kráľovstva, ktorým 

Kristus osobne Je a ktoré je v Eucharistii prítomné medzi nami a z nej sa rozlieva do Tela Cirkvi.  

"Potom vzal chlieb a vzdával vďaky, lámal ho a dával im, hovoriac: "Toto je moje telo, ktoré sa 

dáva za vás. Toto robte na moju pamiatku." Podobne po večeri vzal kalich a hovoril: "Tento 

kalich je nová zmluva v mojej krvi, ktorá sa vylieva za vás." (Lk 22, 19-20) 

Adorovať Krista v Eucharistii a prijímať Ho v Eucharistii znamená do tohto sveta vstupovať. Do 

sveta, v ktorom sa dávame jeden za druhého. Vo svete využívame jeden druhého. Volíme si ľudí, 

ktorí nám sú príjemní, prospešní, z ktorých máme nejaké dobro. V Cirkvi žijeme opak. Dávame 

sa jeden za druhého, slúžime si jeden druhému, hľadáme záujmy jeden druhého, spôsob, ako byť 

čo najviac prospešní my im.  

"Ježiš ich zavolal k sebe a povedal: "Viete, že vládcovia národov panujú nad nimi a mocnári im 

dávajú cítiť svoju moc. Medzi vami to tak nebude. Ale kto sa medzi vami bude chcieť stať veľkým, 

bude vaším služobníkom. A kto bude chcieť byť medzi vami prvý, bude vaším sluhom. Ako ani 

Syn človeka neprišiel dať sa obsluhovať, ale slúžiť a položiť svoj život ako výkupné za mnohých."" 

(Mt 20, 25-28) 

"Nech nik nehľadá vlastné záujmy, ale záujmy iného." (1Kor 10, 24) 



"Nerobte nič z nevraživosti ani pre márnu slávu, ale v pokore pokladajte jeden druhého za 

vyššieho." (Flp 2, 3) 

Je smiešne, ak by sme si mysleli, že dobrá farnosť je tá, kde ľudia prídu v nedeľu do kostola. 

Eucharistia je alfa a omega - lebo je Kristom a On tým je - a teda je ako podnos a čerešnička. 

Medzi nimi ale musí byť torta kresťanstva, ktoré sa z Eucharistie rodí a v Eucharistii završuje a 

to spočíva práve v tomto: že sme opustili svet a jeho spôsob života založený na sebectve a braní, 

aby sme sa zhromaždili a sami zo seba medzi sebou vytvorili v Kristovi nový svet (či skôr ho od 

Krista prijali), svet Božieho Kráľovstva, založený na úcte, láske a vzájomnom dávaní.  

"Milujte sa navzájom bratskou láskou, predbiehajte sa vzájomne v úctivosti." (Rim 12, 10) 

"Nebuďte nikomu nič dlžní, okrem toho, aby ste sa navzájom milovali: veď kto miluje blížneho, 

vyplnil zákon." (Rim 13, 8) 

Ešte aj Gallupov ústav po dlhom skúmaní prišiel k záveru, že živé farnosti sa vyznačujú tým, že v 

nich ľudia duchovne rastú k svätosti, slúžia si navzájom aj iným a obetavo sa medzi sebou delia 

o majetok a peniaze. Kde sa takto žije, tam sú veriaci a obrátení ľudia, ktorí spoznali Evanjelium, 

prijali ho a začali žiť medzi sebou Božie Kráľovstvo. Tam sa potom rozlieva aj Boží Život. Sú 

živé.  

"Lebo kde sú dvaja alebo traja zhromaždení v mojom mene, tam som ja medzi nimi." (Mt 18, 20) 

"A urobím všetko, o čo budete prosiť v mojom mene, aby bol Otec oslávený v Synovi." (Jn 14, 13) 

Chváliť Boha, modliť sa k Nemu, čítať Božie slovo, počúvať Ježiša, dokonca sa schádzať okolo 

Neho, nerobili všetko toto aj zástupy, bez toho, aby sa stali učeníkmi, veriacimi a obrátenými? Aj 

dnes, všetko toto ku kresťanstvu patrí, ale samo osebe nič z toho ním ešte nie je.  

Kresťan, to je človek, ktorý vošiel do Božieho Kráľovstva, Cirkvi, a v ňom žije život Božieho 

Kráľovstva, Boží Život Trojice, založený na krajnej vzájomnej láske, darovaní sa, dôvere a 

jednote navzájom. Život odlišný od sveta, úplne opačný voči životu sveta, doslova život z iného 

sveta, toho Božieho. A v pozadí za tým je viera, čiže nové myslenie, nové chápanie vecí, sveta, 

seba, všetkého. Bez nej by to možné nijako nebolo.  

"Preto je v Písme: "Hľa, kladiem na Sione kameň uholný, vyvolený a vzácny; kto v neho verí, 

nebude zahanbený." Vám, teda, ktorí veríte, je na česť; pre tých však, čo neveria: "Kameň, čo 

stavitelia zavrhli, sa stal kameňom uholným," "kameňom úrazu a skalou pohoršenia." Oni naň 

narážajú, lebo neveria slovu. A na to sú aj určení." (1Pt 2, 6-8) 

Ak toto vieme, tak sa naozaj nezdržíme smiechu (alebo plaču) nad tým, ako sme sa kedysi 

považovali za dobrých kresťanov, lebo sa modlíme, chodíme do kostola, čítame Bibliu a podobne. 

Alebo ako sme hodnotili farnosť, že je živá, lebo kostol je plný ľudí, sú v nej raz do týždňa chvály, 

modlitby príhovoru a za uzdravenie a robí cez rok rôzne púte a akcie. Veď podobné veci dokážu 

aj cestovné kancelárie alebo centrá voľného času! Nedokážu ale žiť Boží Život a byť Božím 

Kráľovstvom. To dokáže iba Cirkev. Iba farnosť, ktorá naozaj živá je. Božia Rodina.  



"Anjelovi sardskej cirkvi napíš: Toto hovorí Ten, čo má sedem Božích duchov a sedem hviezd: 

Poznám tvoje skutky; že máš meno, akoby si žil, ale si mŕtvy. Bdej a posilňuj, čo ešte ostalo, a už 

malo zomrieť. Lebo tvoje skutky nenachádzam dokonalé pred mojím Bohom." (Zjv 3, 1-2) 

Nechajme sa vtiahnuť do sveta Eucharistie, ktorá z nás tvorí jednotu, nádhernú a krásnu, lebo v 

nej prijímame za pravidlo svojho života nový zákon, novú zmluvu, ktorou ona je, zákon 

Eucharistie, pravidlo dávania vlastného tela a vlastnej krvi jeden druhému, jeden za druhého. V 

nej sa stávame ľudom, ktorý dáva jeden druhému a jeden za druhého vlastné telo a vlastnú krv. 

Denne milujeme a sme milovaní, denne obdarovávame a sme obdarovávaní, sZkutočne a 

skutočné jedno Telo, navzájom, v Kristovi.  

"Čo je láska, poznali sme z toho, že on položil za nás svoj život. Aj my sme povinní dávať život za 

bratov." (1Jn 3, 16) 

A ak sa v tejto chvíli cítite bezradní a neviete, ako na to, ako začať, pretože okolo seba nič také 

nevidíte, začnite pôstom a modlitbou za tých, ktorých ešte nevidíte, za svojich budúcich bratov 

a sestry. Pôstom ako skutočnou obetou, ktorá bolí – a modlitbou ako skutočnou prácou, z ktorej 

tečie krv námahy, nielen „pomodlením sa“. A ostatné Vám už ukáže Pán…  

Dokonalý návod 
"Buďte milosrdní, ako je milosrdný váš Otec! Nesúďte a nebudete súdení. Neodsudzujte a 

nebudete odsúdení! Odpúšťajte a odpustí sa vám. Dávajte a dajú vám: mieru dobrú, natlačenú, 

natrasenú, vrchovatú vám dajú do lona. Lebo akou mierou budete merať vy, takou sa nameria aj 

vám." (Lk 6, 36-38) 

Toto je všetko. Kompletný návod. Chceš sa dostať do Neba? Začni to žiť. Kde? V Cirkvi, v 

spoločenstve bratov. Žiadnych okolo seba nevidíš? Nevadí. Ježiš tesne pred tým povedal: 

"Ale milujte svojich nepriateľov, dobre robte, požičiavajte a nič za to nečakajte! Tak bude vaša 

odmena veľká a budete synmi Najvyššieho, lebo on je dobrý aj k nevďačným a zlým." (Lk 6, 35) 

Nedajme sa oklamať slovami 'nenávisť' a 'nepriateľ'. Písmo (a hebrejčina) nimi označuje 

čokoľvek od 'milovať, ale až na druhom mieste' až po smrteľnú nenávisť, od skutočného 

nepriateľa až po vari niekoho, kto je nám síce známy, ale nie je to ešte náš dôverný priateľ ani to 

nie je brat či sestra a je nám teda ešte stále viac či menej cudzí.  

Ježiš hovorí, začni sa k nim prosto správať ako syn Boha. To je všetko. Základom je identita, 

viera v to, že naozaj si synom Otca, dedičom Kráľovstva, bratom Jednorodeného a členom Božej 

Rodiny. Buď prosto synom a správaj sa k ostatným ľuďom, ku všetkým, ako syn. Dokážeš to, 

lebo synom už si. Tvoj domov je už v Nebi. Už máš svojej dedičstvo. Ľudia sa medzi sebou ruvú 

o pozemské veci, ale ty už nie. Si od sveta slobodný, odsťahoval si sa do Neba, tam už tvoje srdce 



žije. Preto, už slobodný, môžeš konať a správať sa k ľuďom ako Boh, ktorý tiež je mimo ich 

zápasov.  

No a keď ich potom časom získaš, ustanovte spolu spoločenstvo, rodinu, komunitu Cirkvi. A 

ako? No presne takto: 

Buď milosrdný. Rozhodni sa byť verným a oddaným priateľom tvojmu bratovi. Súciť s ním, 

počúvaj ho, usiluje sa mu rozumieť a chápať ho a byť mu oporou, verným druhom a oddaným 

sprievodcom na ceste.  

"Kým som bol s nimi, ja som ich zachovával v tvojom mene, ktoré si mi dal. Ochránil som ich a 

nikto z nich sa nestratil, iba syn zatratenia, aby sa splnilo Písmo." (Jn 17, 12) 

Nesúď ho. Neporovnávaj sa s ním ako to robia ľudia sveta, bažiaci po svetskej veľkosti a uznaní 

a dôležitosti a sláve. Ty už toto všetko ako syn máš v Bohu. Nepotrebuješ sa nad neho povyšovať. 

Ani si svoj pocit dobroty a správnosti neodvodzuješ od toho, že iných zatratíš, pretože len s 

jedným sa porovnávaš, si svojím Otcom.  

"No mne naozaj málo záleží na tom, či ma súdite vy alebo iný ľudský súd. Ani sám seba nesúdim, 

lebo nie som si ničoho vedomý, ale to ma neospravedlňuje. Pán je môj sudca." (1Kor 4, 3-4) 

Nebudeš ani iných odsudzovať. V Písme „súdiť“ niekoho znamená „vládnuť“, vládca je sudca 

a prvý vládcovia Izraela sa nazývali práve sudcovia. Nie si ako diabol ani ako ľudia sveta, bažiaci 

po moci a túžiaci iným vládnuť. Ty si dostal inú moc, víťaziť nad Zlým. A moci nad inými si sa 

vzdal, lebo si pochopil, že je zo Zlého. Boh inak vládne a ty sa učíš byť bohom.  

"Ježiš ich zavolal k sebe a povedal: "Viete, že vládcovia národov panujú nad nimi a mocnári im 

dávajú cítiť svoju moc. Medzi vami to tak nebude. Ale kto sa medzi vami bude chcieť stať veľkým, 

bude vaším služobníkom. A kto bude chcieť byť medzi vami prvý, bude vaším sluhom. Ako ani 

Syn človeka neprišiel dať sa obsluhovať, ale slúžiť a položiť svoj život ako výkupné za mnohých."" 

(Mt 20, 25-28) 

Odpusť im, to znamená, prepusť ich z reťaze svojich sebeckých nárokov a očakávaní. Prijmi ich 

takých, akí sú. Miluj ich takých, akí sú. Už viac žiaden hnev, žiadne urážanie sa, žiadna nechuť, 

lebo ten druhý nenaplnil naše očakávania alebo nie je podľa našich predstáv. Tak, ako aj nás Boh 

prijal takých, akí sme. Môžeme to urobiť, veď už im netúžime vládnuť ani ich ovládať a nútiť 

byť podľa nás!  

"Sotvakto zomrie za spravodlivého; hoci za dobrého by sa azda niekto odhodlal umrieť. Ale Boh 

dokazuje svoju lásku k nám tým, že Kristus zomrel za nás, keď sme boli ešte hriešnici." (Rim 5, 7-

8) 

"Znášajte sa navzájom a odpúšťajte si, ak by mal niekto niečo proti druhému. Ako Pán odpustil 

vám, tak aj vy! Ale nad všetko toto majte lásku, ktorá je zväzkom dokonalosti!" (Kol 3, 13-14) 



A čo iné je láska, než sa dávať jeden druhému? Než dávať druhému svoj čas, energiu, talenty, 

poznanie, áno, aj majetok a peniaze, ak treba - aby sme mu pomohli najlepšie ako vieme rásť v 

tom jedinom, na čom záleží a to je svätosť, Boží Život? Nie násilím, veď to ani nejde, ale práve 

oným odpustením a prijatím, vernosťou milosrdenstva, ktoré je oporou a inšpiráciou a tu sa stáva 

aj výzvou, pozvaním k rastu, sprevádzaním na ceste rastu, radovaním sa s druhým z jeho rastu, 

zdieľaním sa so sebou samým a účasťou na živote a ceste toho druhého?  

"Napokon, bratia, radujte sa, zdokonaľujte sa, povzbudzujte sa navzájom, rovnako zmýšľajte, žite 

v pokoji a Boh lásky a pokoja bude s vami." (2Kor 13, 11) 

Nakoľko takto žijeme a konáme, natoľko sme synmi Boha. Nakoľko sme synmi Boha, natoľko 

sme aj dedičmi Kráľovstva, ktoré práve v tejto láske a takomto živote - ktorý je životom Trojice! 

- spočíva. Ako teda meriame, tak nám namerajú. Koľko v láske dávame, toľko dokážeme sami 

od Boha prijať. Ak sme milosrdní a odpúšťame, sami prijímame odpustenie hriechov a Božie 

milosrdenstvo, ktoré nás prišlo oslobodiť práve od pýchy a sebectva.  

"Keď ako Otca vzývate toho, ktorý súdi bez nadŕžania osobám, každého podľa jeho skutkov, žite 

v bázni v čase svojho pobytu na zemi. Veď viete, že zo svojho márneho spôsobu života, zdedeného 

po otcoch, boli ste vykúpení nie porušiteľným striebrom alebo zlatom, ale drahou krvou Krista, 

bezúhonného a nepoškvrneného Baránka." (1Pt 1, 17-19) 

A tak nám Ježiš zanechal úplný a dokonalý a nesmierne stručný návod na to, ako kresťanom 

začať byť, ako kresťanstvo žiť a ako sa spasiť a do Večného Života vojsť.  

"Ježiš mu povedal: "Choď a rob aj ty podobne!"" (Lk 10, 37) 

Záväznosť a vernosť 
Vernosť. Záväznosť. To je rozdiel medzi amatérom a profesionálom. Medzi záľubou a vážnym 

biznisom. Medzi niekým zo zástupov okolo Krista a medzi učeníkom s Kristom.  

Vernosť vedie k službe. Je to prechod od prosenia a prijímania k spoločenstvu, ktoré v sebe nutne 

zahŕňa spoločný život, spoločný dom, a isteže, aj spoločnú prácu, už nie ako čosi výnimočné, ale 

denné a samozrejmé.  

"Keď [Ján Krstiteľ] videl Ježiša ísť okolo, povedal: "Hľa, Boží Baránok." Tí dvaja učeníci počuli, 

čo hovorí, a išli za Ježišom. Ježiš sa obrátil a keď videl, že idú za ním, opýtal sa ich: "Čo 

hľadáte?" Oni mu povedali: "Rabbi — čo v preklade znamená: Učiteľ — , kde bývaš?" 

Odpovedal im: "Poďte a uvidíte!"" (Jn 1,36-38) 

Preto je kresťanstvo zmluvou. Záväzkom. Boha človeku. Človeka Bohu. Zväzkom lásky, ktorá 

nie je sentimentom, ale vernosťou až na smrť.  



"Buď verný až do smrti a dám ti veniec života." (Zjv 2, 10) 

Prejavuje sa to v modlitbe a pôste. Už nie niečo, čo urobím, ak sa mi chce a keď mám čas, ale 

skutočná verná práca, ktorej verne denne venujem čas. Ani už nehľadím na to, či mi to dnes "ide" 

alebo nie. Nehľadám predsa seba, svoje zážitky, útechy... Slúžim Bohu, prihováram sa za svet, 

za Cirkev, za všetkých a za všetko, ako vraví východná liturgia. Je to moja služba ako krstom v 

Kristovi ustanoveného kňaza Boha Najvyššieho.  

"Priblížil sa koniec všetkého. Preto buďte rozumní a bdejte na modlitbách. A predovšetkým majte 

vytrvalú lásku jedni k druhým, lebo láska zakrýva množstvo hriechov." (1Pt 4, 7-8) 

Prejavuje sa to v postoji k Cirkvi, farnosti a v nej obzvlášť k môjmu malému spoločenstvu. 

Kristus ma do nej adoptoval ako do svojej Rodiny - a teraz ja adoptujem obzvlášť toto malé 

spoločenstvo do svojej rodiny, aby bolo mojou rodinou. Už nie len nejaké stretko, ale moja 

rodina. Moji pokrvní v Kristovi. Súrodenci. Skutočne a skutoční. So všetkým, čo to zahŕňa. Už 

nie miesto, akcia, podujatie, kam si zájdem, ale moja rodina, v ktorej žijem a ktorá žije vo mne a 

ja pre ňu.  

"Počúvala aj istá žena menom Lýdia, predavačka purpuru z mesta Tyatiry, ktorá si ctila Boha. 

Pán jej otvoril srdce, aby pozorne sledovala, čo Pavol hovorí. A keď sa dala so svojím domom 

pokrstiť, prosila nás: "Ak si myslíte, že som verná Pánovi, poďte do môjho domu a zostaňte." A 

prinútila nás." (Sk 16, 14-15) 

A prejavuje sa to aj v práci s Kristom, pre Krista, pre Jeho Kráľovstvo, pre záchranu a spásu 

všetkých ľudí. Už to nie je niečo, čomu sa vyhýbame s výhovorkou, že niet času. Ani niečo, do 

čoho sa príležitostné zapojíme. Je to odteraz naša práca, náš záväzok.  

"Veď ak hlásam evanjelium, nemám sa čím chváliť; to je moja povinnosť a beda mi, keby som 

evanjelium nehlásal." (1Kor 9, 16) 

Už nie náhodne, ale systematicky a vytrvalo. Už nie na vlastnú päsť, ale spolu s Rodinou Cirkvi, 

s farnosťou, spoločenstvom, v spolupráci, organizovane a efektívne. Veď ide o veľké veci, v 

stávke je večný život mnohých (a s nimi aj náš), spása a zatratenie! Tu nie je miesto na 

amatérčinu. Sme učeníci Krista. Sme kresťania profesionáli. Od birmovky už naplno.  

Prihlásili sme sa Kristovi do služby a aj pre nás je stávka veľká. Pristúpili sme na vysokú hru, 

bola nám zverená obrovská zodpovednosť, stávky sú vysoké ako samo nebo. Ak sa osvedčíme, 

odmena bude rozprávková.  

"Jeho pán mu povedal: “Správne, dobrý a verný sluha; bol si verný nad málom, ustanovím ťa 

nad mnohým: vojdi do radosti svojho pána.”" (Mt 25, 21) 

Ak sa neosvedčíme a sklameme, padneme hlbšie, než si dokážeme predstaviť.  

"Ale keby si zlý sluha v srdci povedal: “Môj pán voľajako nejde” a začal by biť svojich 

spolusluhov, jesť a piť s opilcami, pán toho sluhu príde v deň, keď to najmenej čaká, a v hodinu, 



o ktorej sa nenazdá, oddelí ho a dá mu podiel medzi pokrytcami; tam bude plač a škrípanie 

zubami." (Mt 24, 48-51) 

Dodržiavať Prikázania, uctievať Boha... To stačí akurát na požehnaný pozemský život. Na viac 

nie. Je to základ, na ktorom kresťanstvo stojí, ale sám ním ešte nie je.  

"Zachovávaj jeho prikázania a jeho ustanovenia, ako som ti dnes prikázal, aby sa tebe a tvojim 

deťom po tebe vodilo dobre a aby si dlho ostal v krajine, ktorú ti Pán, tvoj Boh, dáva na večné 

veky.”" (Dt 4, 40) 

"Boha sa boj a jeho prikázania zachovávaj, lebo to je (povinnosť) každého človeka." (Kaz 12, 13) 

"Tak aj vy, keď urobíte všetko, čo sa vám prikázalo, povedzte: “Sme neužitoční sluhovia; urobili 

sme, čo sme boli povinní urobiť.”" (Lk 17, 10) 

"Preto vám hovorím: Ak vaša spravodlivosť nebude väčšia ako spravodlivosť zákonníkov a 

farizejov, nevojdete do nebeského kráľovstva." (Mt 5, 20) 

Nebo je odmena pre tých, ktorí nasledovali Krista, nie sedeli doma spokojní s tým, že však sa 

modlili, v nedeľu boli v kostole a nikoho nezabili ani neokradli! Je to ponuka, aká sa neodmieta, 

ponuka pracovať s Kristom, namáhať sa a trpieť s Kristom, osvedčiť sa s Kristom, zvíťaziť s 

Kristom a byť oslávení s Kristom.  

"Keď sa vydával na cestu, ktosi k nemu pribehol, kľakol si pred ním a pýtal sa ho: "Učiteľ dobrý, 

čo mám robiť, aby som obsiahol večný život?" … Ježiš naňho pozrel s láskou a povedal mu: 

"Jedno ti ešte chýba. Choď, predaj všetko, čo máš, rozdaj chudobným a budeš mať poklad v nebi. 

Potom príď a nasleduj ma!"" (Mk 10, 17.21) 

"Sám Duch spolu s naším duchom dosvedčuje, že sme Božie deti. Ale ak sme deti, sme aj dedičia: 

Boží dedičia a Kristovi spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, aby sme s ním boli aj oslávení." 

(Rim 8, 16-17) 

"Vy ste vytrvali so mnou v mojich skúškach a ja vám dávam kráľovstvo, ako ho môj Otec dal 

mne." (Lk 22, 28-29) 

"Toho, kto zvíťazí, posadím vedľa seba na mojom tróne, ako som aj ja zvíťazil a zasadol som s 

mojím Otcom na jeho tróne." (Zjv 3, 21) 

Je jedno, či si laik a pracuješ v gumárňach alebo kňaz a sedíš na fare a venuješ svojich osem 

hodín denne Božím veciam. To je tvoje zamestnanie. Byť ale učeníkom, to nie je niečo, čo by sa 

dalo obmedziť iba na nejakú dobu, nejaký čas, dokonca zredukovať na nejaké zamestnanie. 

Učeníkom, robotníkom v Pánovej Vinici, človek je. Je, alebo nie je vôbec. Samým svojim bytím. 

Identitou. Vo dne, v noci. Verne. Záväzne. Oddane. Naplno. Lebo tým je. A toho, čím sme, sa 

žiadne hodiny, žiadna pracovná doba netýka. Žiaden čas, žiadne miesto to nijako neohraničuje.  



Jedno či kňaz, či laik, či rehoľník. Nič z toho automaticky nezaručuje ani neprekáža v tom, byť 

učeníkom. V každom stave musíme urobiť rozhodnutie, či v ňom ostaneme len ako neužitoční a 

leniví sluhovia, alebo či sa v ňom staneme učeníkmi a osvedčíme sa ako verní spoločníci, 

spolubojovníci a druhovia Krista, ktorí spolu s Ním raz budú sláviť svoj triumf v Cirkvi Víťaznej, 

v samom Nebi.  

"Bojuj dobrý boj viery a zmocni sa večného života; veď doň si povolaný a zložil si pred mnohými 

svedkami dobré vyznanie." (1Tim 6, 12) 

Diabol rozdeľuje, Kristus spája 
"Zlodej prichádza, len aby kradol, zabíjal a ničil. Ja som prišiel, aby mali život a aby ho mali 

hojnejšie. … Nájomník a ten, čo nie je pastierom a ovce nie sú jeho, opúšťa ovce a uteká, keď 

vidí prichádzať vlka, a vlk ich trhá a rozháňa." (Jn 10, 10,12) 

Diabol trhá a rozdeľuje. Kristus spája. Kristus.  

Sme na tom podobne ako turisti. Kým sa chystajú na cestu, môžu sa aj do krvi hádať o tom, ako 

to vyzerá tam, kam idú, ako to tam bude a čo ich tam čaká. A zaiste ich hádky nemajú riešenie, 

pretože názor naráža na názor a každý názor je rovnako dobrý ako ostatné a každý si chváli ten 

svoj. Ale keď na miesto prídu, namiesto názorov príde realita, zážitok, skúsenosť. Tá ich spojí a 

zjednotí. V tom, čo spolu žijú, sú si zrazu úplne jednotní, úplne zajedno, nie je v tom žiaden 

konflikt, iba zdieľanie sa.  

Ak v kresťanstve žijeme iba svoje viery a názory a teórie a mienky, výsledkom je rozdelenie. 

Hádame sa súdime, odsudzujeme. Pohŕdame jeden druhým, aby sme posilnili sami seba. 

Vytvárame spojenectvá jeden proti druhému, aby sme sami seba navzájom oslavovali... Až kým 

sa aj sami do seba nepustíme...   

"Ako môžete veriť vy, ktorí sa navzájom oslavujete, a nehľadáte slávu, ktorú dáva len Boh?!" (Jn 

5, 44) 

A ani nezbadáme, ako sa ocitáme v boji aj proti samému Kristovi, keď je nám to naše, naše náuky 

a viery, bližšie ako On a namiesto hľadania a nasledovania Pána sa kocháme v týchto dielach 

našich rúk a našich myslí...  

"Ale môj ľud nepočúval na môj hlas a Izrael nedbal o mňa. Preto som ich ponechal v tvrdosti ich 

srdca: nech si len idú za svojimi preludmi." (Ž 81, 12-13) 

Kristus, skutočný a živý Boh Ježiš Kristus, však spája. Je len jeden Boh, jeden Kristus. Ak naozaj 

žijeme s Ním a v Ňom, ak naozaj prijímame Jeho skutky, Jeho Dary a Jeho konanie, potom sa v 

Ňom nutné stretáme aj my sami. Potom viac niet rozdelenia, pretože sami svoje názory a svoje 

viery a svoje životy a postoje prispôsobujeme tomu, čo s Kristom a v Kristovi žijeme. On je pre 



nás normou. On je pre nás miestom nášho stretnutia. Veď ako by sme mohli popierať Krista, ak 

v Ňom a s Ním skutočne žijeme?  

"Jeden je Pán, jedna viera, jeden krst. Jeden je Boh a Otec všetkých, ktorý je nad všetkými, 

preniká všetkých a je vo všetkých." (Ef 4, 5-6) 

"Ale hlas mi druhý raz povedal z neba: “Čo Boh očistil, ty nenazývaj poškvrneným.”" (Sk 11, 9) 

Ak je medzi nami jednota, je to dôkaz toho, že naozaj žijeme s Kristom a podľa Krista.  

"[Otec] nám dal poznať tajomstvo svojej vôle podľa svojho dobrotivého rozhodnutia, čo si v ňom 

predsavzal uskutočniť v plnosti času: zjednotiť v Kristovi ako v hlave všetko, čo je na nebi aj čo 

je na zemi." (Ef 1, 9-10) 

Ak je medzi nami nejednota a štiepenie, potom je to dôkaz, že nežijeme s Bohom ale so svojimi 

náukami a mienkami. Nehľadáme Boha ale seba. Nehľadáme pravdu, ale presadenie svojich 

názorov.  

"Veď keď je medzi vami žiarlivosť a svár, to nie ste telesní a nežijete len po ľudsky? Keď jeden 

hovorí: "Ja som Pavlov," a druhý: "Ja Apollov," či nie ste ľudia?" (1Kor 3, 3-4) 

Potom je len jedno riešenie. Opustiť seba a hľadať Pána. Nechať stranou viery a mienky a tradície 

a názory a hľadať, vidieť, prijímať Božie konanie a Božiu moc a jej sa prispôsobiť. Ak nejaká 

viera či tradícia toto Božie konanie a Božiu moc odráža, potom ju môžem prijať. Ak nie, je nanič 

a treba ju vyhodiť preč.  

"Ak soľ stratí chuť, čím ju osolia? Už nie je na nič, len ju vyhodiť von, aby ju ľudia pošliapali." 

(Mt 5,13) 

"Keď som potom začal hovoriť, zostúpil na nich Duch Svätý, tak ako na začiatku na nás. … Keď 

im teda Boh dal taký istý dar ako nám, čo sme uverili v Pána Ježiša Krista, ktože som ja, aby som 

mohol prekážať Bohu?" Keď to počuli, uspokojili sa a oslavovali Boha, hovoriac: "Teda Boh aj 

pohanom daroval pokánie, aby mali život."" (Sk 11, 15.17-18) 

Takto a nijako inak. Len takto vzniká jednota, že totiž nesledujeme svoje názory a mienky, ale 

Boha a Jeho Moc a Jemu prispôsobujeme to, čo a ako veríme a žijeme. Čo On odobrí, to aj mi 

prijímame.  

"Veď sme nesledovali vymyslené bájky, keď sme vás oboznámili s mocou a príchodom nášho 

Pána Ježiša Krista, ale sami sme boli očitými svedkami jeho veleby." (2Pt 1, 16) 

"Moja reč a moje ohlasovanie nespočívali v presvedčivých a múdrych slovách, ale v prejavoch 

Ducha a moci, aby sa vaša viera nezakladala na ľudskej múdrosti, ale na Božej moci." (1Kor 

2, 4-5) 



A tak ako neobrátení hriešnici budú vždy rozdelení medzi sebou, lebo sú oddelení od Pána, tak 

tí, ktorí uveria, obrátia sa a nasledujú Živého Pána Krista, v Ňom nájdu aj cestu, aj pravdu, aj 

život, aj jednotu.  

"Lebo všetci, čo ste pokrstení v Kristovi, Krista ste si obliekli. Už niet Žida ani Gréka, niet otroka 

ani slobodného, niet muža a ženy, lebo vy všetci ste jeden v Kristovi Ježišovi. A keď ste Kristovi, 

ste Abrahámovým potomstvom a podľa prisľúbenia dedičmi." (Gal 3, 27-29) 

"Ak je tento zámer alebo toto dielo od ľudí, rozpadne sa, ale ak je od Boha, nebudete ich môcť 

rozvrátiť. Aby ste sa neocitli v boji proti Bohu!" (Sk 5, 38-39) 

Hľadať Krista, sledovať Jeho Moc, Jeho konanie, všímať si, kde vyviera a prúdi Jeho Život, kde 

je Jeho Kráľovstvo a kde sa v Ňom žije, kde naozaj ľudí vovádza do Života. A mať odvahu tam 

ísť, odvahu podľa toho konať, odvahu odložiť svoje náuky a tradície, akokoľvek sme si na ne 

zvykli a sú nám drahé, nebáť sa ani odsúdenia od ľudí a ich nenávisti. Ísť tam, kde je Kristus, 

tam, kde je viac, tam, kde koná viac, tam, kde sa dá ísť s Ním ďalej a hlbšie.  

"Kto sa bude hanbiť za mňa a za moje slová pred týmto cudzoložným a hriešnym pokolením, za 

toho sa bude hanbiť aj Syn človeka, keď príde v sláve svojho Otca so svätými anjelmi." (Mk 8, 38) 

To je základ pre rodiny, pre spoločenstvá, to je základ aj pre skutočný ekumenizmus, ktorý nie 

je divadlom, ale verným a odvážnym nasledovaním Krista v pravde. Toto je základ aj pre náš 

vlastný osobný život.  

"Veď ste počuli, ako som si kedysi počínal v židovstve: že som veľmi prenasledoval Božiu Cirkev 

a nivočil som ju. V židovstve som prevýšil mnohých vrstovníkov vo svojom rode, lebo som viac 

horlil za obyčaje svojich otcov. ... [ale] som, kráľ Agrippa, nemohol odporovať nebeskému 

videniu, ale hlásal som najprv tým, čo sú v Damasku, a potom v Jeruzaleme a po celej judejskej 

krajine aj pohanom, aby robili pokánie a obrátili sa k Bohu a konali skutky hodné pokánia. Pre 

toto ma Židia chytili, keď som bol v chráme, a chceli ma zabiť." (Gal 1, 13-14; Sk 26, 19-21) 

V tomto hľadaní Krista musíme byť vecní, triezvi, objektívni, odvážni a pozorní. Musíme 

prekonať strach a ľudské ohľady a nájsť v sebe odvahu hľadať a s dôverou nasledovať 

Boha. Musíme bdieť a dávať si pozor na svoje mienky a náuky, aby sme neboli náhodou viac 

verní im, než Bohu. Aby nás neodvádzali od Boha. Aby sa nám nestali modlou a osídlom.  

"Buďte triezvi a bdejte! Váš protivník, diabol, obchádza ako revúci lev a hľadá, koho by zožral. 

Vzoprite sa mu, pevní vo viere." (1Pt 5, 8-9) 

V Kristovi je všetko tak jednoduché, tak krištáľovo jasné!  

"Veď on je náš pokoj! On z oboch urobil jedno a vo svojom tele zbúral medzi nimi múr rozdelenia, 

nepriateľstvo, tým, že zrušil zákon prikázaní, spočívajúci v nariadeniach, aby v sebe z tých dvoch 

vytvoril jedného nového človeka, a nastolil pokoj; aby v jednom tele skrze kríž v sebe samom 

zabil nepriateľstvo a zmieril oboch s Bohom." (Ef 2, 14-16) 



Byť, znamená deliť sa 
Žiť znamená deliť sa. Žiť znamená milovať. Byť znamená milovať. Deliť sa so samým životom, 

so samým bytím. Nielen s nejakými vecami, ktoré máme. Nielen s chvíľami času, ktoré si 

venujeme. Zdieľať to, čo sme. Samo bytie. Sám život. Ako by to ale bolo možné?  

V Kristovi. Nikde inde. Nijako inak. V Ňom sa Boh stal človekom, aby s nami presne a práve 

takto zdieľal samého seba, svoje Bytie Boha, Ktorý Je. To je láska. Boh sám sa v Kristovi stal 

našim životom a my v Ňom konečne naplno sme, keď môžeme s Ním v Ňom rovnako v láske 

zdieľať samých seba s Bohom.  

V Bohu potom môžeme takto zdieľať samých seba aj navzájom. Ba môžeme, akokoľvek to znie 

zvláštne, zdieľať medzi sebou samého Boha, ktorého žijeme. To je Nebo.  

Niečo z toho sa dá už tu a teraz. Preto v zrelých spoločenstvách kresťanov už nie je len spoločné 

hovorenie ani len spoločná vonkajšia modlitba, ale aj spoločné mlčanie, kedy v Bohu zdieľame 

samých seba a medzi sebou samého Boha, ktorého žijeme, spôsobom, ktorý presahuje slová a 

gestá. A to je prvotina, závdavok Neba tu, na zemi, v čase pred Večnosťou.  

"A ja, až budem vyzdvihnutý od zeme, všetkých pritiahnem k sebe." (Jn 12, 32) 

Boh je Vesmír, v ktorom môžeme žiť, pretože s nami zdieľa, čím Je, čo Žije. My do tohto sveta, 

ktorým Boh je, vstupujeme tak, že rovnako zdieľame s Bohom všetko to, čím sme a čo žijeme - 

a v Bohu i navzájom. Ale najprv v Bohu a s Bohom.  

"Ja som vinič, vy ste ratolesti. Kto ostáva vo mne a ja v ňom, prináša veľa ovocia; lebo bezo mňa 

nemôžete nič urobiť." (Jn 15, 5) 

A tak sa stávame s Bohom Jeden a v Bohu Jeden. Tak si to Boh "predsavzal uskutočniť v plnosti 

času: zjednotiť v Kristovi ako v hlave všetko, čo je na nebi aj čo je na zemi" (Ef 1, 9-10). V 

Cirkvi sa to už deje, už teraz, skutočne. Vďaka Eucharistii, v ktorej Vtelený Boh takto spája ľudí 

so samým Sebou a v sebe medzi sebou, keď z nich tvorí jediné svoje Telo.  

A to je aj návod pre 'bežný život': žijeme, keď zdieľame seba. Súcit, láska, delenie, dokonca 

obeta, ktorá je plná radosti a jasania, pretože sme pochopili a zažili, že v nej sme viac, než 

kdekoľvek inde, pretože je ozajstným darovaním sa, vrcholom delenia a teda aj samého bytia.  

"Ježiš odpovedal: "Ten, komu podám namočenú smidku." Namočil smidku chleba a dal ju 

Judášovi, synovi Šimona Iškariotského. A hneď po tejto smidke vošiel do neho satan. Ježiš mu 

povedal: "Čo chceš urobiť, urob čo najskôr." … On vzal smidku a hneď vyšiel von. A bola noc. 

Keď vyšiel, Ježiš povedal: "Teraz je Syn človeka oslávený a v ňom je oslávený Boh."" (Jn 13, 26-

27.30-31) 



Bez okolkov po „svojom“ 
Niekedy si vravíme, že by sme sa mali viac modliť ruženec, alebo korunku, alebo krížovú cestu, 

alebo viac študovať to či tamto... A prečo? No predsa, lebo sa to tak patrí, tak má, aj iní to tak 

robia, tak by sme mali asi aj my, nie?  

Lenže ich cesty nie sú naše cesty a naša cesta nie je ich cesta. Čo prospieva im nemusí nám a čo 

nám dáva Ducha a Božiu milosť a čo nás privádza k Bohu, nemusí fungovať u nich.  

"On ustanovil niektorých za apoštolov, niektorých za prorokov, iných za evanjelistov a iných za 

pastierov a učiteľov, aby pripravovali svätých na dielo služby, na budovanie Kristovho tela." (Ef 

4, 11-12) 

"Sú vari všetci apoštolmi? Sú všetci prorokmi? Všetci učiteľmi? Robia všetci zázraky? Majú 

všetci dar uzdravovať? Hovoria všetci jazykmi? Vari všetci vysvetľujú?" (1Kor 12, 29-30) 

"Peter sa obrátil a videl, že za nimi ide učeník, ktorého Ježiš miloval [...] Keď ho teda Peter 

zazrel, povedal Ježišovi: "Pane, a čo bude s týmto?" Ježiš mu odpovedal: "Ak chcem, aby zostal, 

kým neprídem, čo teba do toho? Ty poď za mnou!"" (Jn 21, 20-22) 

Prečo teda mechanicky kopírovať iných?  

Pán pre nás vybral osobitnú cestu, aby sme ňou šli a osobitné dielo, aby sme ho vykonali. Tomu 

zodpovedajú aj osobitné prostriedky a nástroje. Boh má s každým z nás svoje jedinečné plány, 

odlišné dokonca aj od našich plánov a predstáv, ktoré sme si o sebe a svojom kresťanstve 

vytvorili!  

Sledujme, ako nabáda sv. Serafím Sárovský, čo nám prináša viac Ducha - a teda viac Božej 

milosti, viac Božieho Pokoja, viac Božieho Života! Nemáme strach sa v tomto odlišovať od 

iných! Veď tak sa odlišoval už sám náš Pán!  

"Prišiel Ján, nejedol a nepil, a hovoria: “Je posadnutý zlým duchom.” Prišiel Syn človeka, je a 

pije, a hovoria: “Hľa, pažravec a pijan, priateľ mýtnikov a hriešnikov!” No múdrosť 

ospravedlňujú jej skutky." (Mt 11, 18-19) 

V zásadnom sme si všetci nielen podobní, ale rovnakí: Synovia a dcéry Boha, patriaci Bohu, 

úplne Mu zasvätení, slúžiaci Kráľovstvu a učiaci sa od Krista byť bohmi. V tomto výnimka 

neexistuje. Ale tak ako vo vojsku každý slúži inde, inak a inou zbraňou, hoci v jednej armáde a 

spoločnom boji, aj my v tomto každý kráčame a slúžime inde, inak a iným spôsobom. Nebojme 

sa toho!  

Pozorne načúvajme, kam nás vedie Boh, čo v našom živote funguje a čo nie - a bez rozpakov to 

nasledujme! Len si dávajme veľmi, naozaj veľmi záležať, aby to, čo počúvame, nebola naša 

pohodlnosť ani naše vášne, ani naše Ego (a pokúšať sa o to budú!), ale aby sme naozaj bez ohľadu 



na seba a svoje predstavy sledovali Božie konanie a Božieho Ducha! Zdieľanie s bratmi a 

sestrami v spoločenstve a pozorné počúvanie ich rád nám v tom bude veľkou oporou!  

Podobne však rešpektujme Božiu cestu aj u nich! Raďme si a pomáhajme, ale nenaliehajme a 

nenúťme jeden druhého, aby išiel našou a nie svojou cestou, žil náš a nie svoj život, konal našu 

a nie svoju službu Bohu, používal naše zbrane a nástroje a nie svoje. Lebo jeden i druhý máme 

svoje jedinečné miesto v Božej Armáde!  

Toto je jeden z podstatných znakov Cirkvi Katolíckej: jednota, ale nie uniformita. Sloboda v 

jednote a jednota v rozmanitosti Božích darov. Vzájomný rešpekt a úcta. Vzájomná pomoc a 

rada, však nie manipulácia ani násilie.  

Ak teda naozaj ako cirkev žijeme, potom by sme nemali mať jeden pred druhým problém slúžiť 

Bohu a používať pritom nástroje, dary a charizmy i spôsoby tak, ako nás v tom vedie Boží Duch. 

A nemali by sme sa ani sami pred sebou cítiť podivne či previnilo, ak sa v tomto líšime od iných, 

áno, dokonca aj od svätých, pretože presne k tomuto by nás málo naše spoločenstvo, bunka, 

farnosť, povzbudzovať: 

"Podľa toho, kto aký dar dostal, slúžte si navzájom ako dobrí správcovia mnohotvárnej Božej 

milosti." (1Pt 4, 10) 

Keď to pochopíme, zaplaví nás radosť a cítime sa ako oslobodení z reťazí a pút, ako vtáča 

vypustené z klietky, ako otrok prepustený z galejí. Veď, ani sme nezbadali ako, ale možno sme 

kliatbu porovnávania sa vniesli priamo do srdca svojho kresťanstva a ani sme to nezbadali! Ona 

však naše kresťanstvo veru riadne otrávila a naplnila nás smútkom nad tým, čo dôvodom k 

smútku nie je - že totiž naša cesta je iná, než cesty druhých ľudí, tiež vzájomne odlišné.  

Svätci to pochopili. Každý svätec bol originál. Ktosi povedal, že jeden zo spoločných znakov 

svätcov bolo, že ľudia okolo nich nevedeli, čo si s nimi počať, nedokázali ich zaškatuľkovať. 

Ako vtedy kedysi Jana Krstiteľa... a Ježiša... a potom apoštolov... Ako Peter, ktorý bol pápež ale 

nikdy sa nevyrovnal evanjelizačným záberom Pavlovi… a Pavol, ktorý zase napriek všetkému 

zápalu a genialite nebol pápežom…  

Rodina 
Už Otcovia hovorili, že kto je pokrstený už je zbožštený. Už je dokonalý. Boh v ňom už všetko 

urobil.  

Ostáva už len naša myseľ, ktorá z akejsi zotrvačnosti ešte stále myslí a pozerá na nás samých po 

starom.  

Obrátenie potom nie je o tom, že sa stávame niečím novým. To niečo nové už sme, Kristus to v 

nás už urobil. Obrátenie je o tom, že to už len prijímame. Uveríme tomu. Že je to naozaj tak.  



Je to uvedomenie si, že všetko už je. Už to je. Boh je. Je tu. My sme. Pred Bohom. On je Otec. 

My Jeho deti. Kráľovstvo náš domov. Duch náš duch. Už to tak je. Sme s Bohom rodina. Je to tá 

najprirodzenejšia vec na svete. Nebola, ale od okamihu krstu je. Nič nie je prirodzenejšie, než do 

toho vstúpiť, nič nie je normálnejšie, než toto žiť... Vlastne nie. Nie vstúpiť. My v tom už sme. 

Stačí otvoriť oči, uveriť, prijať to a žiť.  

"Je dokonané." (Jn 19, 30) 

"Všetko, čo je zjavné, je svetlo. Preto hovorí: "Prebuď sa, ty, čo spíš, vstaň z mŕtvych a bude ti 

svietiť Kristus!" Dávajte si teda veľký pozor, ako máte žiť: nie ako nemúdri, ale ako múdri."" (Ef 

5, 14-15) 

Nie je v tom z našej strany žiadne vzopätie. Skôr opak, podanie sa. Kapitulovanie pred realitou. 

Zloženie zbraní nedôvery a strachu, ktorými sme sa jej doteraz bránili.  

Boh a ja sme rodina. Som s Bohom rodina. Adorácia, to je tiché sedenie s mojim Bratom, starším 

a prvorodeným, ktorý ma našiel v slumoch sveta, biedneho a špinavého a vzal ma za ruku a 

doviedol domov, k Otcovi. Ale to už je za nami. To bolo.  

Teraz sedíme vedľa seba, On a ja, súrodenci, v tichom súznení, pokoji. Sme rodina. Fakt sme 

rodina. S Otcom sme rodina. Sme Jeho rodina. Rodina, ktorá sa o seba stará, ktorá stojí pri sebe, 

kde každý podporuje každého a jeden za druhého dávaj život. On, môj brat, to pre mňa už urobil. 

Sedím a hľadím, na rukách má rany, aj pod košeľou, v boku. Pod ofinou na hlave. Nezaváhal ani 

sekundu. Urobil to pre mňa, pre svojho brata. Pre nášho Otca. Ja by som to isté urobil pre Neho. 

Dúfam. S pomocou Ducha. On je ďalší v našej rodine. On z nás vlastne rodinu robí. On tou 

rodinou je.  

Ale to už bolo. Alebo ešte len bude. Teraz... Teraz je ticho. Pokoj. Súrodenecká láska, blízkosť, 

porozumenie. Domov. Miesto, kde nikto nikomu nič nevyčíta. Kde nikto s nikým o nič nebojuje. 

Kde je všetko otvorené a priame. Kde je všetko zlé odpustené a zabudnuté. Kde ostáva len ono 

rodinné puto, mocné puto rodinnej lásky, úzkeho a mocného rodinného kruhu, akému niet 

podobného vo svete - a my sme doň boli vtiahnutí, uvedení, prijatí... A aj to už bolo. Teraz tu už 

proste len... sme. Žijeme. Pretože je to tak. Sme s Bohom jedna rodina. Boh je rodina nám. My 

sme rodina Bohu. Žijeme spolu a stojíme pri sebe. V dôvernej blízkosti. V otvorenosti a 

priamosti, kde nič pred sebou neskrývame. V neochvejnej vzájomnej vernosti. To je všetko. A 

všetko je v tom.  

"On nás vytrhol z moci tmy a preniesol do kráľovstva svojho milovaného Syna." (Kol 1, 13) 

"Teda už nie ste cudzinci ani prišelci, ale ste spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny." 

(Ef 2, 19) 

Rodinkárstvo. Protekcia. Všetko toto v tej najskvelejšej forme v Božej rodine - v našej rodine! - 

len tak prekvitá! Sme s Bohom klan, klan, ktorý stojí pri sebe a nikoho medzi seba nepustí, len 

toho, kto patrí k rodine. A nijako to neskrývame.  



"... lebo vášmu Otcovi sa zapáčilo dať vám kráľovstvo." (Lk 12, 32) 

"Veď Otec miluje Syna a ukazuje mu všetko, čo sám robí; a ukáže mu ešte väčšie skutky ako tieto, 

aby ste sa čudovali. Lebo ako Otec kriesi mŕtvych a oživuje, tak aj Syn oživuje, koho chce. A Otec 

nikoho ani nesúdi, ale všetok súd odovzdal Synovi, aby si všetci ctili Syna tak, ako si ctia Otca. 

Kto si nectí Syna, nectí si ani Otca, ktorý ho poslal." (Jn 5, 20-23) 

"Veru, veru, hovorím vám: Aj ten, kto verí vo mňa, bude konať skutky, aké ja konám, ba bude 

konať ešte väčšie, lebo ja idem k Otcovi. A urobím všetko, o čo budete prosiť v mojom mene, aby 

bol Otec oslávený v Synovi." (Jn 14, 12-13) 

"V dome môjho Otca je mnoho príbytkov. Keby to tak nebolo, bol by som vám povedal, že vám 

idem pripraviť miesto?! Keď odídem a pripravím vám miesto, zasa prídem a vezmem vás k sebe, 

aby ste aj vy boli tam, kde som ja." (Jn 14, 2-3) 

Áno, poviem to na plné ústa. V demokracii tohto sveta je to čosi zlé a nemiestne, ale my nie sme 

svet. My sme Kráľovstvo. Sme rodina. Kráľovská rodina. Aristokratický klan. U nás rodinkárstvo 

len tak prekvitá. U nás je všetko o rodine a len o rodine. U nás, pre nás, je rodina všetkým!  

"Keď on vlastného Syna neušetril, ale vydal ho za nás všetkých, akože by nám s ním nedaroval 

všetko!? Kto obžaluje Božích vyvolencov? Boh, ktorý ospravedlňuje? A kto ich odsúdi? Kristus 

Ježiš, ktorý zomrel, ba viac — ktorý bol vzkriesený, je po pravici Boha a prihovára sa za nás? 

Kto nás odlúči od Kristovej lásky? Azda súženie, úzkosť alebo prenasledovanie, hlad alebo 

nahota, nebezpečenstvo alebo meč? … V tomto všetkom slávne víťazíme skrze toho, ktorý nás 

miluje. A som si istý, že ani smrť, ani život, ani anjeli, ani kniežatstvá, ani prítomnosť, ani 

budúcnosť, ani mocnosti, ani výška, ani hĺbka, ani nijaké iné stvorenie nás nebude môcť odlúčiť 

od Božej lásky, ktorá je v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi." (Rim 8, 32-35.37-39) 

Kto je v rodine, má všetko (a sám bez rozpakov dáva všetko, práve preto, že je v rodine). Kto nie 

je v rodine, nemá nič.  

Všetko toto už je. Tak mi, Brat môj, pomôž prekonať nedôveru, ktorú som si zo sveta priniesol 

(lebo svet ňou živý je) a pomôž mi prijať to, proste sa prebudiť do tejto skutočnosti... príliš krásnej 

na to, aby mohla byť pravdou - akurát, že ňou je...!  

"Kresťan, poznaj svoju dôstojnosť!" (sv. Lev Veľký)  

Pomôž mi, Ježišu, Brat môj, uvedomiť si to, uvedomiť si, čím a kým som, kde som, kam som bol 

uvedený, kam patrím. Pomôž mi, aby mi to celé došlo. Aby som tým skutočne bol. Synom Kráľa. 

Členom kráľovskej rodiny. So všetkou cťou i záväzkami cti voči nej. Aby som obsiahol, prijal a 

dostál tejto hodnosti, povýšeniu, vyznačeniu. Aby som bol. Aby som sa ja, mešťan sveta, naučil 

byť skutočným šľachticom v tej jedinej skutočnej aristokratickej kráľovskej Rodine Boha. 

Noblesse oblige.  

"Syn mu povedal: “Otče, zhrešil som proti nebu i voči tebe. Už nie som hoden volať sa tvojím 

synom.” Ale otec povedal svojim sluhom: “Rýchlo prineste najlepšie šaty a oblečte ho! Dajte mu 



prsteň na ruku a obuv na nohy! Priveďte vykŕmené teľa a zabite ho. Jedzme a veselo hodujme, 

lebo tento môj syn bol mŕtvy, a ožil, bol stratený, a našiel sa.” A začali hodovať." (Lk 15, 21-24) 

Dokonalý rodinný klan. Pre Otca je Jeho rodina všetkým. Pre nás je Otec a naša rodina, do ktorej 

nás adoptoval k svojmu Prvorodenému, tiež všetkým. O tom to celé je. Proste rodina: Otec. Syn. 

Duch. Ja. Bohorodička a všetci svätí, na zemi i v Nebi. My všetci sme rodina. Jedna rodina. 

Spoločne rodina. Nie sú to nejaké objekty úcty, vzdialené a neskutočné ako nejaké exponáty vo 

vitríne múzea. Oni všetci sú naša rodina. Naši súrodenci. Náš klan. Žiť v rodine Boha znamená 

žiť s nimi všetkými. Bez nich to nejde, veď oni rovnako ako my tou rodinou sú.  
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